
Входить до складу депутатської групи «За майбутнє». 

Facebook: Ірина Констанкевич – офіційна сторінка

ЗВІТУЮ ПЕРЕД 
СВОЇМИ ВИБОРЦЯМИ 
Квітень 2020 року

КОНСТАНКЕВИЧ 
ІРИНА МИРОСЛАВІВНА –
народний депутат України VIII та IX скликань. 

 3317 – «Про внесення змін до Закону України 
«Про статус ветеранів війни, гарантії їх 
соціального захисту» щодо вдосконалення 
правового механізму підтвердження участі 
в антитерористичній операції учасників 
добровольчих формувань, що були утворені 
або самоорганізувалися для захисту 
незалежності, суверенітету та територіальної 
цілісності України».

 3377 – «Про внесення змін до деяких 
законодавчих актів щодо державної підтримки 
сфери культури, креативних індустрій, туризму, 
малого та середнього бізнесу у зв’язку з 
дією обмежувальних заходів, пов’язаних 
із поширенням коронавірусної хвороби 
(COVID-19)».

 3378 – «Про внесення змін до Бюджетного 
Кодексу України щодо державної підтримки 
сфери культури у зв’язку з дією обмежувальних 
заходів, пов’язаних із поширенням 
коронавірусної хвороби (COVID-19)». 

 3379 – «Про внесення змін до Податкового 
кодексу України та інших законів України 
щодо державної підтримки культури, малого 
бізнесу та креативних індустрій у зв’язку з 
дією заходів, спрямованих на запобігання 
виникненню і поширенню коронавірусної 
хвороби (COVID-19)».

4 ЗАРЕЄСТРОВАНІ 
ЗАКОНОПРОЄКТИ

(В ТОМУ ЧИСЛІ У СПІВАВТОРСТВІ) 

ЗУСТРІЧЕЙ 
З ВИБОРЦЯМИ 

12
ЗАПИТИ, 

ЗВЕРНЕННЯ, 
ЛИСТИ
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ПІДТРИМКА МЕДЗАКЛАДІВ 

Пасхальні 
подарунки для 
одиноких людей 

НА РЕМОНТ ДОРОГИ В 
МАНЕВИЦЬКОМУ РАЙОНІ — 
14 МІЛЬЙОНІВ ГРИВЕНЬ

Напередодні Великодня пас-
хальні гостинці від народної депу-
татки Ірини Констанкевич отримали 
підопічні Територіального центру 
соціального обслуговування Любе-
шівської селищної ради, що в селі 
Бучин.Через карантин особисто від-
відати людей, які живуть у терцен-
трі, цього разу не вдалося. Пасочки 
та вітання зі Світлим Воскресінням 
Христовим передав через керівника 
закладу Миколу Демиха помічник 
нардепа Сергій Неймарк. У цьому 
відділеннні терцентру мешкає 30 
самотніх людей поважного віку, які 
потребують постійного піклування.

Автомобільну дорогу 
загального користування 
місцевого значення 
О031169 Собіщиці – 
Колодії – Вовчицьк – /М-07/ – 
Комарове – Розничі – Р-14 
включено до переліку 
доріг, де заплановано 
проведення капітального 
ремонту цього року.

Запланований розмір фінан-
сування на цю дорогу становить 
14 млн грн. Про це у відповідь на 
звернення народної депутатки 
Ірини Констанкевич повідомила 
Волинська облдержадміністрація. 

У районі втілюють проєкт між-
народної технічної допомоги ЄС 
«Дороги, що з’єднують польські та 
українські кордони», який реалізу-
ється Програмою транскордонного 
співробітництва Польща – Біло-
русь – Україна 2014-2020.

У рамках проєкту передбачено 
проведення капітального ремонту 

15,9 км зазначеної вище автомо-
більної дороги. Проєкт розробляли 
у 2017 році, загальний кошторис 
становив 1,37 млн євро. Однак, 
зважаючи на коливання курсу ва-
люти, інфляцію, вартість робіт здо-
рожчала до 54,7 млн грн. Частину 
суми, на яку збільшився кошторис, 
знайшли у місцевому бюджеті.

Ремонт дороги вартістю 
14 млн грн здійснюватимуть за 
рахунок залишку субвенції з дер-
жавного бюджету на фінансове 
забезпечення будівництва, ре-
конструкції, ремонту й утримання 
автомобільних доріг загального 
користування місцевого значення, 
вулиць і доріг комунальної власно-
сті в населених пунктах.

Ірина Констанкевич скерувала 
кілька десятків депутатських запи-
тів та звернень щодо необхідності 
ремонту доріг у районах 23-го ок-
ругу, зокрема й дороги Р-14, яка 
пролягає до кордону з Білоруссю.

23 ОКРУГ
ЛЮБЕШІВСЬКА РАЙЛІКАРНЯ 

Захисні комбінезони та окуляри, медичні 
халати, маски, респіратори, засоби дезінфекції, 
термометр безконтактний, пульсоксиметр та інші 
вироби медичного призначення загалом на суму 
понад 185 тис. грн – все це у партії допомоги, яку 
передали Любешівській центральній районній лі-
карні для протидії та боротьби з коронавірусом.

Як розповіла народна депутатка Ірина Кон-
станкевич, такі необхідні речі для лікарні центра-
лізовано закупила Волинська обласна клінічна 
лікарня за кошти Фонду Ігоря Палиці «Тільки ра-
зом» та обласного бюджету.

«Ми маємо зробити все можливе, аби підтри-
мати наші лікарні, медиків у районах, які сьогодні 
на передовій у боротьбі з COVID-19. Висловлюю 
вдячність керівнику Волинської обласної клінініч-
ної лікарні Олександру Дударю за оперативну 
організацію роботи щодо підтримки лікарень у 
районах», – додала Ірина Констанкевич.

Під час онлайн-зустріч Ірини 
Констанкевич з активною молоддю – 
учасниками тренінгів проєкту «До-
ступно про парламентаризм», серед 
яких – представники районів 23-го 
округу, поспілкувалися про ситуацію 
з Держбюджетом та його секвестр. 
Зустріч відбулася в рамках тренінгу 
«Діяльність народного депутата», де 
експертом був помічник Ірини Кон-
станкевич Орест Маховський. 

Проєкт «Доступно про парла-
ментаризм» реалізовує громадська 
організація «Волинська правнича 
школа» в межах Програми USAID 
«РАДА: відповідальність, підзвіт-
ність, демократичне парламентське 
представництво», що виконується 
Фондом Східна Європа.

КАМІНЬ-КАШИРСЬКА 
РАЙЛІКАРНЯ 

Дві партії допомоги отримала Камінь-Кашир-
ська центральна районна лікарня. У першій – за-
соби захисту, гігієни, респіратори FFP2, ліки, то-
вари медичного призначення, загалом на суму 
110,5 тис. грн. У другій – ендотрахеальні трубки, 
ларингоскопи, розхідники для лапароскопічних 
стійок, електроніж, пов’язки для ран, калостоми, 
катетери, аспіраційні системи.

Народна депутатка Ірина Констанкевич за-
значила, що першу партію допомоги придбали за 
кошти Фонду Ігоря Палиці «Тільки разом» та об-
ласного бюджету. 

Другий вантаж для лікарні на прохання Ірини 
Констанкевич сформували за підтримки Олексан-
дра Кізіма та американських благодійників з Фон-
ду Medical Teams Internation.

Засоби захисту, медикаменти, товари медич-
ного призначення ще раніше отримали й дві інші 
лікарні 23-го округу – Маневицька та Ківерцівська. 
КОЛКІВСЬКА АМБУЛАТОРІЯ 

Першочергові засоби захисту та безконтакт-
ний термометр для працівників Колківської амбу-
латорії загальної практики сімейної медицини, що 

в Маневицькому районі, 
передала народна депу-
татка Ірина Констанке-
вич.

Тут працюють п’ять 
сімейних лікарів та два 
педіатри, які обслуго-
вують майже 14 тисяч 
людей.

«Дякуємо Ірині Кон-
станкевич за підтримку. 
Це дуже важливо. Адже 
під час прийому пацієнтів 
з симптомами ГРВІ ми 
мусимо себе убезпечува-
ти – одягати одноразові 
халати, маски, окуляри, 
рукавички. А засобів за-
хисту бракує, як і в інших 
медзакладах», – каже завідувачка Колківської ам-
булаторії, сімейний лікар Людмила Теслюк.

Для районних лікарень 23-го округу 
за кошти обласного бюджету та 
Фонду Ігоря Палиці «Тільки разом» 
централізовано придбано та передано 
з Волинської обласної клінічної лікарні 
засобів захисту, ліків, товарів медичного 
призначення на майже 610 тис. грн.

Ірина Констанкевич також подала 
пропозиції на придбання медичного 
обладнання для закладів охорони 
здоров’я округу на загальну суму 
5,7 млн грн за кошти субвенції з 
державного бюджету на соціально-
економічний розвиток окремих 
територій.
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Головні теми у квітні 

СУБВЕНЦІЇ ДЛЯ ЛІКАРЕНЬ 

З державного бюджету на боротьбу та про-
тидію коронавірусу було виділено 64,7 млрд 
грн. Ці кошти акумульовані в так званий фонд 
боротьби з гострою респіраторною хворобою 
COVID-19, спричиненою коронавірусом SARS-
CoV-2. Однак регіональні та районні лікарні й 
досі  забезпечують засобами захисту, товара-
ми медичного призначення за кошти місцевих 
бюджетів та благодійників. 

Уряд пообіцяв доплати за березень і кві-
тень у 300% до зарплат медикам, які лікують 
хворих на COVID-19. Наразі доплати частині 
медиків здійснюють за рахунок місцевих бю-
джетів. Доплати за березень та квітень отрима-
ли лікарі в Луцьку, Володимирі-Волинському, 
Нововолинську та Ковелі. Інші бюджети не мо-
жуть забезпечити ці потреби. Держава обіцяє 

ЗАХИСТ ПРАВ МЕДИКІВ

Для підтримки лікарень 
Волині з Фонду Ігоря Палиці 

«Тільки разом» було скеровано 
20 млн грн, 60 млн грн 

передбачили в обласному 
бюджеті.

повернути ці гроші у вигляді субвенцій. Але 
коли і в якому розмірі?

Депутатська група «За майбутнє» надісла-
ла відповідне звернення до Прем’єрміністра 
Дениса Шмигаля, у якому просить надати від-
повіді на наступні питання.

1) Яку суму коштів фонду вже використано 
Кабміном станом на 1 травня 2020 року та на які 
заходи заплановано подальше використання?

2) Як розподілено вже використані кошти 
фонду та яким чином заплановано далі роз-
поділ між бюджетами областей, районів, міст, 

ОТГ тощо станом на 1 травня 2020 року?
3) Яку суму коштів фонду станом на 1 трав-

ня 2020 року спрямовано на додаткові доплати 
до заробітної плати медичним та іншим пра-
цівникам, які безпосередньо зайняті на робо-
тах з ліквідації гострої респіраторної хвороби 
COVID-19 тощо? 

Народні депутати від Волині тримають це 
питання на контролі.
СТРАХУВАННЯ МЕДИКІВ

Кожен п’ятий хворий на коронавірус – ме-
дичний працівник. Відсоток інфікованих меди-
ків в Україні у рази вищий, аніж в інших країнах.

Депутатська група «За майбутнє» скеру-
вала звернення до уряду, в якому вимагала 
невідкладно розглянути питання щодо впрова-
дження обов’язкового страхування медичних 
працівників на випадок інфікування COVID-19 
та покращення механізму додаткових виплат 
медпрацівникам. 

«Також задля ухвалення необхідних законів 
щодо захисту прав медиків ми разом з народни-
ми депутатами з різних політичних сил вимагали 
проведення позачергового засідання парламен-
ту, щоб якомога швидше розглянути два законо-
проєкти, які передбачають страхування лікарів 
та їх масове тестування у період епідемії коро-
навірусу», – наголошує Ірина Констанкевич. 
МЕДРЕФОРМА 

Депутатська група «За майбутнє» зверта-
лася до урядовців щодо відтермінування дру-
гого етапу медичної реформи щонайменше до 
1 січня 2021 року. Це потрібно було зробити, 
зваживши навіть на головний чинник, який нині 
«паралізував» усі сфери країни, – коронавірус. 
Але урядовці нас не чули. 

Лише днями очільник МОЗ Максим Степа-
нов заявив, що медреформа у тому вигляді, що 
є, передбачає звільнення близько 50 тисяч мед-
працівників та закриття 332 лікарень. МОЗ обіцяє, 
що всі заклади охорони здоров’я, які надають 
спеціалізовану та високоспеціалізовану медичну 
допомогу, отримають фінансування з державного 
бюджету не менше, ніж в 2019 році. Але чи будуть 
ці гроші у бюджеті після карантину? 

Разом з колегами ми й надалі відстоювати-
мемо права і медиків, і пацієнтів! 

Депутати від групи «За 
майбутнє» приєдналися до 
скарги в Конституційний 
суд України щодо закону 
про ринок землі.

Народні депутати Tарас Ба-
тенко, Ігор Палиця, Ірина Кон-
станкевич, Віктор Бондар, Ігор 
Колихаєв, Петро Юрчишин, Ан-
тон Кіссе, Віктор Балога, Ярослав 
Дубневич, Анатолій Урбанський, 
Сергій Минько, Дмитро Лубінець, 
Антон Яценко, Степан Івахів, Юрій 
Шаповалов, Ігор Гузь підписали 
подання щодо конституційності 
закону України «Про внесення 
змін до деяких законодавчих актів 

України щодо умов обігу земель 
сільськогосподарського призна-
чення». Загалом під документом 
підписалися 48 народних депута-
тів, які вимагають визнати закон 
неконституційним повністю.

Депутати зауважують: закон 
було ухвалено о 00:42 31 берез-
ня, тобто після завершення дня 
30 березня, який був визначений 
часом проведення позачергового 
пленарного засідання.

Розгляд поправок і пропозицій 
до законопроєкту відбувався з по-
рушенням процедури – в залі було 
менш ніж 226 депутатів, тобто по-
правки не мали навіть гіпотетич-
ного шансу на ухвалення.

Окрім того, як ідеться у статті 
13 Конституції України, земля нале-
жить українському народові й тільки 
він, а не Верховна Рада, може вирі-
шувати, як нею розпоряджатися.

Нагадаємо, що група «За май-
бутнє» послідовно виступала про-
ти відкриття ринку землі в нинішніх 
умовах та не підтримувала під час 
голосувань у Верховній Раді ухва-
лення урядового законопроєкту.

Закон про землю неконституційний: позиція нардепів групи «За майбутнє»
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ВІДСТОЮЄМО ЯКІСНУ ОСВІТУ ДЛЯ НАШИХ ДІТЕЙ

Головні теми у квітні 

МАЛИЙ ТА СЕРЕДНІЙ БІЗНЕС ТРЕБА ПІДТРИМАТИ 
ФІНАНСОВО-ЕКОНОМІЧНИМИ СТИМУЛАМИ

На думку народної депутат-
ки Ірини Констанкевич, уряд має 
пропонувати дієві й оперативні 
кроки задля підтримки малого та 
середнього бізнесу. У той же час, в 
уряду досі немає чіткого розуміння, 
як підтримати економіку України, 
зменшити ризики втрат у цій сфері.

Ірина Констанкевич разом із 
колегами з Комітету з питань гума-
нітарної та інформаційної політики 
розробили пакет законопроєктів, 
спрямованих на підтримку бізнесу 
у сфері креативних індустрій. Змі-
ни запропоновано до Бюджетного 
та Податкового кодексів України, 
а також до деяких законодавчих 
актів щодо державної підтримки 
сфери культури, креативних інду-
стрій, туризму, малого та серед-
нього бізнесу тощо.

«У цих законопроєктах ми пе-
редбачили пом’якшення податкого-
вого навантаження для креативних 
індустрій не лише на період каран-

ІНКЛЮЗИВНА 
МИСТЕЦЬКА ОСВІТА 
МАЄ БУТИ ДОСТУПНОЮ

Те, якою має бути мистецька 
освіта для дітей з особливими 
освітніми потребами, обговори-
ли під час Міжнародної педаго-
гічної інтернет-конференції «Ін-
клюзія у початковій мистецькій 
освіті». До експертної дискусії 
долучилося понад 400 діячів 
мистецтв, викладачів, провідних 
вітчизняних та іноземних фахів-
ців, керівників мистецьких шкіл. 
Участь в конференції взяла та-
кож народна депутатка, перша 
заступниця голови парламент-
ського Комітету з питань гумані-
тарної та інформаційної політики 
Ірина Констанкевич.

«Інклюзивна мистецька осві-
та – це ознака прогресивної дер-
жави. Певні зміни для модернізації 
мистецької освіти вже відбувають-
ся, зокрема це поняття терміно-
логічно визначене в законі «Про 
освіту», ухвалено Концепцію мис-
тецької інклюзивної освіти, розро-

бляють підзаконні акти. Але не-
розв’язаним залишається головне 
питання: доступність мистецької 
освіти для дітей з особливими 
освітніми потребами – мінімаль-
на. Згідно із статистикою, з май-
же 160 тисяч дітей з особливими 
освітніми потребами мистецькою 
освітою охоплено лише 1,34%. 
Нині розв’язання питань щодо 
доступності мистецької освіти для 
всіх дітей лежить на плечах бать-
ків, педагогів, місцевих бюджетів, а 
потрібно, щоб це було і завданням 
держави», – наголосила у своєму 
виступі Ірина Констанкевич.

За результатами конференції 

буде підготовлено відповідну Ре-
золюцію та створено робочу групу 
для врегулювання цього питання. 
ЛІТЕРАТУРА В ШКОЛІ 
МАЄ БУТИ 

Близько року в середовищі 
освітян триває громадське об-
говорення проєкту Державного 
стандарту базової середньої осві-
ти, текст якого рішенням колегії 
Міністерства освіти і науки України 
вже ухвалено за основу. Проєкт 
документа спричинив суспільний 
резонанс. Чимало звернень щодо 
недопущення ухвалення цього 
проєкту до народної депутатки, 

членкині групи «За майбутнє» 
Ірини Констанкевич надійшло від 
представників педагогічної та на-
укової спільнот. Позицію фахівців 
Ірина Констанкевич озвучила під 
час засідання Комітету з питань 
гуманітарної та інформаційної по-
літики.

Найбільш проблемною части-
ною цього проєкту, яка спричинила 
гостре несприйняття освітянської 
спільноти, є мовно-літературна 
галузь, оскільки створює підстави 
для знищення двох важливих сві-
тоглядних для учнівської молоді 
предметів – української і зару-
біжної літератур. Усі ці предмети 
є кардинально важливими для 
збереження й розвитку культурної 
самобутності українців.

Комітет з питань гуманітарної 
та інформаційної політики підтри-
мує позицію освітянської громад-
ськості та вважає, що його потріб-
но доопрацювати. Від Комітету 
скеровано відповідне звернення 
до т.в.о. міністерки освіти і науки 
України Любомири Мандзій.

доступні програми кредитування, 
зменшення розмірів податків, допо-
могу живими грошима. 

«Наша група буде все робити, 
щоб відстоювати фермерів, тому 
ми комунікуємо і чуємо їх. Але, 
разом з тим, ми будемо просити, 
щоб і інші мажоритарники долучи-
лися до цього. Бо монобільшість 
замкнулася у своєму партійному 
егоїзмі і не бачить того, що на-
справді відбувається», – зазначи-
ла Ірина Констанкевич.

 Через карантин 
роботу втратили 

близько 1,3 
мільйона осіб, 

включаючи 
277 тисяч 

фізичних осіб-
підприємців.

тину, а до кінця року. Це потрібно, 
аби бізнес зміг не лише відновити 
роботу, а й мати передумови для 
розвитку. Зменшення податкового 
навантаження, кредитні канікули 
та інші заходи для підтримки саме 
малого та середнього бізнесу мають 
стати місією держави. Уряд має за-
пропонувати чіткі кроки не лише для 
відновлення роботи малого та се-
реднього бізнесу, а й для створення 
належних передумов для його роз-
витку, передбачивши відповідні ком-

пенсаторні механізми. Дієвих урядо-
вих кроків, стратегічного бачення в 
цьому напрямку, на жаль, немає», – 
наголошує Ірина Констанкевич.
ПІДТРИМКА ФЕРМЕРІВ 

Аналогічна позиція урядовців 
і щодо підтримки аграрників. Гру-
па «За майбутнє» пропонувала 
різноманітні програми підтримки 
фермерів, ще коли формували змі-
ни до бюджету і розглядали його 
секвестр. Зокрема йшлося про 

За даними Держстату, 
9,5% від загальної кількості 
суб’єктів господарювання 
становлять підприємства 
креативної індустрії. 
Їхній прямий внесок в 
економіку становить 4% 
ВВП, а також ці індустрії 
демонструють найбільший 
відсоток зростання, зокрема 
в доданій вартості. У 
креативній індустрії та сфері 
культури на сьогодні задіяно 
мільйон осіб. З 16 березня 
до 1 травня 2020 року 
втрати у сфері культури 
складуть 5,8-8,7 млрд грн. 




